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K uluva kevät on ollut moni tavoin 
poikkeuksellinen. Kuntapuolen 
työ ehdoista ja palkoista saatiin 
neuvoteltua järkevästi, mutta 
yksityisellä opetusalalla kävi 

toisin. Itsekin olen viettänyt helmikuun vii-
meisen päivän Norssin pihalla lakkovahtina, 
joka jää mieleen toistaiseksi ainutkertaisena 
kokemuksena. Helsinkiläiset yksityiskoulut 
välttivät lakon juuri ja juuri, mutta saavutettua 
sopua ei voi pitää kuin enintään tyydyttävänä. 

On esitettävä kysymys: Mitä yksityistä ope-
tusalaa edustava Sivistystyönantajat oikein 
tavoittelee? Jos neuvottelukulttuuri on pysy-
västi tällainen, ei tulevaisuus näytä hyvältä. 
Sekä suuret että pienemmät kysymykset ovat 
halvaustilassa, kun ratkaisukeskeistä neuvotte-
lukulttuuria ei ole. Ollaanko siirrytty pysyvästi 
tilaan, jossa ratkaisujen tekemiseen tarvitaan 
valtakunnansovittelijaa?

Tämän kevään järjestöasioista tärkein on 
tietysti OAJ:n valtuustovaali, jonka tuloksen 
tiedämme tätä luettaessa. Toivottavasti val-
tuustoon on valittu edustajia, joita kiinnos-
taa myös paikallistason toiminta HOAY:ssa. 
Uuden valtuuston ensimmäisiä tehtäviä on 
järjestön puheenjohtajan valinta. Toistaisek-

si ehdolle on asettunut ainoastaan nykyinen 
puheenjohtaja Olli Luukkainen. Voisi olettaa 
tämän tason tehtävän kiinnostavan kyllä mui-
takin, joten jäämme odottamaan.

HOAY:n uusi hallitus on aloittanut toimin-
tansa rivakasti. Syksyllä saimme tietää usean 
vanhan osaajan jättäytyvän näistä tehtävistä 
sivuun. Mutta näin elämä menee, jokaisella 
on oma aikansa vaikuttaa. Suuret kiitokset 
teille kaikille – uudet hallituksen jäsenet jatka-
vat tiedostaen teidän saavutuksenne!’
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